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Kokoustiedot 
 
Aika 09.12.2019 maanantai klo 16:00 - 20:45 
 
Paikka Valtuuston istuntosali 
 
Lisätietoja  Kokoustauot klo 18.04-18.30 ja 20.02-20.16 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa, puheenjohtaja 
Jari Salonen, 1. varapuheenjohtaja 
Emma Lindqvist, 2. varapuheenjohtaja 
Jarmo Rosama, 3. varapuheenjohtaja 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo, Kristiina Engström 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä Satu Hakanurmi 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen, saapui klo 16.25 § 134 aikana, Tuija Hyytiä paikalla klo 16.00-
16.25 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula, saapui klo 16.34 § 134 aikana, Seija Sorsavirta paikalla klo 
16.00-16.25 ja Tuija Hyytiä paikalla klo 16.25-16.34 
Jonni Moislahti Niina Puoskari 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen 
Annika Ollila 
Vesa Parantainen 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Jukka A. Rantala 
Saila Rintee 
Anita Ruusuranta 
Eeva Savola 
Harri Seikola 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Elisa Vuorinen 
Jyrki Yrttiaho 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Sanna Häkli, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Anri Niskala, Konsernihallinto vs. viestintäpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Vitali Jerosev, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sanna Tammilehto, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  126 - 136 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 12.12.2019 
 
 
 
  Saila Rintee   Jari Salonen 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 13.12.2019 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 126 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 127 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 128 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 129 § 1  Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkas-
taminen ja nähtäville asettaminen vuonna 2020 

7 

5 130 §  Valtuutettu Mika Koiviston ym. valtuutettujen aloite koskien vanhus-
tenhoidon ostopalveluiden valvontaa 

11 

6 131 § 2  Raision Vuokra-asunnot Oy:n pyyntö konserniohjeesta 15 

7 132 § 3-5  Uudenkaupungin kaupungin liittyminen Lounais-Suomen Jätehuolto 
Oy:n osakkaaksi, järjestelyn edellyttämistä toimenpiteistä päättämi-
nen 

18 

8 133 §  Talousarvion 2019 muutokset 25 

9 134 § 6-21  Vuoden 2020 talousarvio ja taloussuunnitelma 2021-2022 31 

10 135 §  Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision 
kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 

48 

11 136 §  Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vanhus-
tenhoidon hoitajamitoituksen selkeyttämistä 

50 

 
Muutoksenhaku 
 

126-136 § Muutoksenhakuohje 51 
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126 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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127 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Saila 

Rinteen ja Jari Salosen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Saila 
Rinteen ja Jari Salosen. 
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128 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 380 18.11.2019 

 

 Asianro 1091/00.02.02/2019 

§ 129 

Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkastaminen ja 

nähtäville asettaminen vuonna 2020 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.11.2019 380 §  

 

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto 

14.11.2019:  

 

Raision kaupungin hallintosäännön 2 luvun 6 §:n mukaan toimielin pitää ko-

kouksensa päättämänään aikana ja paikassa.  

 

Kaupunginhallituksen kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 17.00 kau-

punginhallituksen kokoushuoneessa. Ylimääräisiä kokouksia pidetään tarvit-

taessa. 

 

Hallintosäännön 2 luvun 7 §:n mukaan kokouskutsu lähetetään jäsenille ja 

muille, joilla on läsnäolo-oikeus tai -velvollisuus, toimielimen päättämällä ta-

valla. Mikäli toimielin ei ole muuta päättänyt, kokouskutsu on lähetettävä vii-

meistään kolme päivää ennen kokousta. 

 

Sekä kaupunginhallituksen että kaupunginvaltuuston esityslistat lähetetään 

ensisijaisesti sähköisesti kaupunginhallituksen päätettyä 11.6.2018 § 217 

sähköisen kokousjärjestelmän käytön periaatteista ja sen käytön laajentami-

sesta.   

 

Hallintosäännön 2 luvun 21 §:n mukaan pöytäkirjan kirjoittaa puheenjohtajan 

johdolla pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmen-

taa pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirja tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla. 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä toimielimen päättämänä aikana ja 

paikassa siten kuin siitä vähintään yhtä päivää aiemmin on ilmoitettu. 

 

Kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköi-

sesti viikon kuluttua kokouksesta ja asetetaan yleisesti nähtäville kaupungin 

verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Tarkastuspäivän ollessa 

pyhäpäivä, pöytäkirjan tarkastus siirtyy seuraavaan arkipäivään ja pöytäkirja 

asetetaan nähtäville tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Vastaavasti nähtä-

ville asettamispäivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirja asetetaan nähtäville tätä 

seuraavana arkipäivänä. Viranhaltijapäätösten julkaisussa noudatetaan sa-

maa periaatetta.  
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Pöytäkirjan tarkastavat kaksi kullakin kerralla sitä varten valittua jäsentä, mi-

käli kaupunginhallitus ei jonkin asian osalta erikseen päätä, että kyseisen asi-

an osalta pöytäkirja tarkastetaan heti. 

 

--- 

 

Kuntalain 94 §:n mukaan valtuusto kokoontuu päättäminään aikoina ja myös 

silloin, kun valtuuston puheenjohtaja katsoo sen tarpeelliseksi. Kokouskutsu 

on lähetettävä vähintään neljä päivää ennen kokousta.  

 

Valtuuston kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 18.00 kaupunginval-

tuuston istuntosalissa. Ylimääräisiä kokouksia pidetään tarvittaessa. 

 

Hallintosäännön 103-104 §:ien mukaan valtuuston pöytäkirjasta noudatetaan 

soveltuvin osin, mitä pöytäkirjasta hallintosäännön 2 luvussa määrätään. Val-

tuuston pöytäkirjan tarkastaa kaksi kullakin kerralla tähän tehtävään valittua 

valtuutettua, jollei valtuusto jonkin asian kohdalla toisin päätä. 

 

Valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan kokousta seuraavana torstaina 

ja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arki-

päivänä. Tarkastuspäivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirjan tarkastus siirtyy seu-

raavaan arkipäivään ja pöytäkirja asetetaan nähtäville tarkastusta seuraavana 

arkipäivänä. Vastaavasti nähtäville asettamispäivän ollessa pyhäpäivä, pöy-

täkirja asetetaan nähtäville tätä seuraavana arkipäivänä. 

 

Kaupungin virastot suljetaan osittain tai lähes kokonaan kesätauon ajaksi 

29.6.–26.7.2020 henkilökunnan vuosilomien vuoksi. Keskusten tulee huoleh-

tia tarpeellisten palvelujen tarjoamisesta sekä päivystysjärjestelyistä lomien 

aikana. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) kokoontua vuoden 2020 aikana pääsääntöisesti kaupunginhallituksen ko-

koushuoneessa liitteen mukaisina kokouspäivinä ja -aikoina 

 

2) hyväksyä kesätauon ajankohdan vuodelle 2020 

 

3) että kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastaa kaksi kussakin 

kokouksessa valittua pöytäkirjantarkastajaa ensisijaisesti sähköisesti vii-

kon kuluttua kokouksesta ja tarkastettu julkinen pöytäkirja asetetaan ylei-

sesti nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäi-

vänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin  

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen ko-

kouspäivät vuodelle 2020 tiedokseen 
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5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston 

kokouspäivät ja -ajat vuodelle 2020  

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan 

ensisijaisesti sähköisesti kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu jul-

kinen pöytäkirja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta 

seuraavana arkipäivänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin.   

 

 

Päätös Puheenjohtaja Elisa Vuorinen ehdotti Mika Koiviston kannattamana, että kau-

punginhallituksen kokousaikatauluun lisätään viisi kokousta. Kaupunginhalli-

tus hyväksyi Vuorisen ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Päivitetty kokousaikataulu on pöytäkirjan liitteenä.” 

 

 

Kaupunginhallitus 2.12.2019 405 § 

 

”Vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto: 

 

Kaupunginhallitus on päättänyt vuoden 2020 kokouksista, pöytäkirjojen tar-

kastamisesta ja nähtäville asettamisesta 18.11.2019 § 380. Teknisestä vir-

heestä johtuen osa päätöskirjauksesta on jäänyt pois pöytäkirjasta. Päätök-

sestä on jäänyt pois kirjaus: ”Muilta osin kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän 

ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää, että kaupunginhallituksen 18.11.2019 § 380 pää-

töskirjaus on seuraavanlainen: 

 

Puheenjohtaja Elisa Vuorinen ehdotti Mika Koiviston kannattamana, että kau-

punginhallituksen kokousaikatauluun lisätään viisi kokousta. Kaupunginhalli-

tus hyväksyi Vuorisen ehdotuksen yksimielisesti.  

 

Päivitetty kokousaikataulu on pöytäkirjan liitteenä. 

 

Muilta osin kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Päätös  Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 
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Liitteet 1 Kokousaikataulu 2020 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen kokouspäivät vuodelle 2020 tie-

dokseen 

 

2) valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston kokouspäivät ja -ajat vuodel-

le 2020  

 

3) valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköisesti 

kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu julkinen pöytäkirja asetetaan 

nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäivänä yl-

lä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin.   

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Keskukset  

  Lautakunnat 

  www-sivut 

  vuosi-ilmoitus 
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Kaupunginhallitus § 381 18.11.2019 

 

 Asianro 463/05.17.00/2019 

§ 130 

Valtuutettu Mika Koiviston ym. valtuutettujen aloite koskien vanhustenhoidon os-

topalveluiden valvontaa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 25.3.2019 36 §  

 

 Valtuutettu Mika Koivisto jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suomessa on julkisuudessa keskusteltu vanhustenhoidon huonosta tasosta 

joissain palveluasumisyksiköissä ja siitä kuinka kuntien yksityisiltä hoivayri-

tyksiltä ostamia palveluja ei ole kunnolla kyetty valvomaan. 

 

Varsinais-Suomessakin on paljastunut laiminlyöntejä hoitajien määrässä jois-

sain tehostetun palveluasumisen yrityksissä. Lisääkin epäkohtia todennäköi-

sesti paljastuisi, jos Aluehallintovirastolla olisi enemmän resursseja käytössä. 

 

Perussuomalaiset ovat sitä mieltä, että kun yhteiskunnan rahaa käytetään 

suuria summia palvelujen ostoon, niin tarvitaan järjestelmällistä ja tehokasta 

seurantaa ja valvontaa kaupungin puolelta. Valvontaa tarvitaan, jotta vanhuk-

sillemme tarjotaan sellaista palvelua, jota olemme sopimuksissa sopineet. 

 

Esitämme, että Raisiossa selvitetään tarve kunnan omalle vanhusten palvelui-

ta valvovalle viranhaltijalle, joka valvoisi raisiolaisten asiakkaiden ja kaupun-

gin etua ostopalveluiden osalta. 

 

Raisiossa 25.3.2019 

 

Raision perussuomalaiset 

 

Mika Koivisto  Mikko Kangasoja 

Katja Koivusalo Tapio Soiniitty 

Jari Pulkkinen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 15.4.2019 § 121 

 

 ”- - - 
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 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Mika Koiviston aloitteen koskien 

vanhustenhoidon ostopalveluiden valvontaa sosiaali- ja terveyspalvelujen lau-

takunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 13.11.2019 188 § 

 
  ”Johtava hoitaja Sari Tanninen 6.11.2019: 
 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Mika Koiviston ym. valtuutettujen aloitteen 

koskien vanhustenhoidon ostopalvelujen valvontaa. 

 

Aloitteessa pyydetään selvittämään valvovan viranomaisen tarvetta vanhus-

ten yksityisten palvelutuottajien asumispalvelujen valvontaan.  

 

Raisiossa Ikäihmisten tehostetun palveluasumisen ostopalvelu on kilpailutet-

tu, jossa Turku on hankinnan vastuuorganisaatio, muut kunnat ovat Raisio, 

Rusko, Naantali, Lieto, Paimio, Marttila, Oripää, Kaarina ja Koski Tl. Tehoste-

tun palveluasumisen ostopalvelu noudattaa puitesopimusta, jossa on määri-

telty palvelun hinta kunnille ja asiakkaille (vuokra ja ateriapäivähinta) sekä 

palvelun sisältö. Puitesopimus sisältää kaksi eri tuotetta 1. tehostettu palvelu-

asuminen 2. vaativan muistisairaan tehostettu palveluasuminen. Puitesopi-

muksessa on mukana 27 eri yksityistä palveluntuottajaa ja 74 eri yksikköä.  

 

Raisiolaisia ja ruskolaisia ikäihmisiä on sijoitettu kahdeksalle eri yksityiselle 

palveluntuottajalle ja 16 eri asumispalveluyksikköön. Lisäksi on kaksi kotikun-

talakiin perustuvaa sijoitusta, Ilomantsissa ja Loimaalla. Suurin osa ostopalve-

lusijoitetuista ikäihmisistä asuu Raision alueella tai noin 30 km:n säteellä Rai-

siosta sijaitsevissa asumisyksiköissä. Valvottavien yksiköiden määrä on ajan-

saatossa vähentynyt, koska ikäihmisten sijoittaminen on keskittynyt Raisioon 

tai ainakin lähemmäs Raisiota. 

 

Tällä hetkellä ikäihmisten yksityisten palveluasumisen ostopalveluihin liittyvä 

valvonta on pystytty hoitamaan nykyisillä resursseilla hoito- ja hoivapalvelujen 

johtavan hoitajan ja SAS-koordinaattorin toimesta. Vuositasolla pystytään te-

kemään laajat valvonnat Raisiossa sijaitseviin yksityisiin asumispalveluyksi-

köihin sekä suppeammat valvonnat toisen kunnan alueella sijaitseviin yksiköi-

hin, joissa asuu raisiolaisia ikäihmisiä.  

 

Aina, kun on tullut epäkohtailmoitus ikäihmisen omaiselta tai yksikön työnteki-

jältä, on pystytty tekemään valvontakäynti tarvittaessa samana päivänä tai 

seuraavana päivänä. Tarvittaessa on tehty valvontakäyntejä myös ilta- ja vii-

konloppu-aikaan, jos esiintuotu epäkohta on kohdistunut niihin. 

 

Tulevaisuudessa, jos valvottavien yksiköiden määrä lisääntyy tai valvontaan 

tulee lisävaateita Valviran, Avi:n tai kunnan päättäjien taholta, tulee valvonnan 

resursointia arvioida uudelleen ja tarvittaessa lisätä. 
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Ostopalveluna hankitaan vanhusten asumispalvelujen lisäksi myös päihde- ja 

mielenterveys-, vammaisten- ja kehitysvammaisten asumispalvelua sekä las-

ten sijaishuoltoa. Yksistään ikäihmisten asumispalvelujen valvontaan ei tällä 

hetkellä ole tarvetta perustaa omaa valvovan viranomaisen vakanssia. Jat-

kossa voisi selvittää mahdollisuutta yhdistää asumispalvelujen valvonta ja pe-

rustaa siihen valvovan viranomaisen virka. 

 

Aloitteessa esitetyn valvovan viranomaisen vakanssin palkkakustannukset 

ovat noin 50 000 € vuodessa, jota ei ole huomioitu vuoden 2020 talousarvios-

sa. 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa.  

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.”  

 

 

Kaupunginhallitus 18.11.2019 381 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Tiedoksi   Mika Koivisto  
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 Asianro 135/02.05.06/2012 

§ 131 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n pyyntö konserniohjeesta 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 4.11.2019 354 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja talousjohtaja Sanna Häkli: 

 

Raision Vuokra Asunnot Oy on pyytänyt kaupungilta konserniohjetta liittyen 

As Oy Raision Sellon (Tornikatu 4b) osakehuoneistohankintojen liitteestä il-

menevien asuntojen osalta. 

 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n hallitus pyytää lausuntoa osakehuoneistojen ja 

asuntokohtaisen tonttiosuuksien rahoittamiseen Raision kaupungilta anotta-

valla lainalla ja lupaa jatkaa lainajärjestelyjä. Laina-anomus Raision kaupun-

gilta on 1 344 360 euroa. Lainatarve on joulukuusta 2019 eteenpäin. 

 

Kaupunginhallitus on 26.11.2018 § 419 päättänyt puoltaa RaVu:n pienten 

asuntojen hankkimista ko. kohteesta ja edellyttänyt, että RaVu:n tulee tarvit-

taessa pyytää kaupungilta erillisrahoitusta. Raision konsernipolitiikan mukai-

sesti yhtiöt eivät kilpailuta lainojaan itsenäisesti markkinoilta, vaan emokau-

punki huolehtii ulkoisista lainoista ja antaa yhtiöiden lainat sisäisinä lainoina, 

ellei painavista syistä muuta johdu. 

 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n laina-anomus kaupungilta on yhteensä 

1 344 360 euroa. Mikäli kaupunki päättää myöntää lainan Raision Vuokra-

asunnot Oy:lle, tulee kaupunginvaltuuston lisätä lainanottovaltuutta vastaaval-

la määrällä.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää 

 

1. myöntää Raision Vuokra-asunnot Oy:lle laina-anomuksen mukaisen lai-

nan 1 344 360 euroa 

2. lisätä lainanottovaltuutta 1 344 360 euroa 

3. että kaupunginhallitus hyväksyy lainan tarkemmat sopimusehdot. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Puheenjohtajan ehdotuksesta kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa 

asian uudelleen valmisteltavaksi.” 
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Kaupunginhallitus 2.12.2019 394 § 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 28.11.2019: 

 

Kaupunginhallitus päätti 4.11.2019 § 354 palauttaa asian uudelleen valmiste-

luun. Kaupunginhallituksen 26.11.2018 § 419 antama konserniohje on annet-

tu hetkellä, jolloin Raision Vuokra-asunnot Oy:n konserniohjepyynnössä esi-

tetty asuntojen kokonaismäärä oli kahdeksan asuntoa velattomalta hinnaltaan 

yhteensä 1 085 500 euroa. Asuntoihin jyvitettyä tonttien osuutta ei ole aikai-

semmassa konserniohjepyynnössä käsitelty. Nyt esitetyssä rahoituspyynnös-

sä asuntojen kokonaisuus koostuu yhdeksästä asunnosta velattomalta hinnal-

taan tonttien osuus mukaan lukien yhteensä 1 362 360 euroa, johon Raision 

Vuokra-asunnot hakee kaupungilta rahoitusta. Varausmaksuja on maksettu 

yhteensä RaVu:n ilmoituksen mukaisesti 18.000 euroa. 

 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n toimitusjohtaja Annika Aura antaa kaupungin-

hallitukselle suullisen katsauksen kokouksessa. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää 

 

1. myöntää Raision Vuokra-asunnot Oy:lle laina-anomuksen mukaisen lai-

nan 1 344 360 euroa 

2. lisätä lainanottovaltuutta 1 344 360 euroa 

3. että kaupunginhallitus hyväksyy lainan tarkemmat sopimusehdot. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n toimitusjohtaja Annika Aura esitteli asiaa ja 

poistui kokouksesta klo 17.53. 

 

Kristiina Engström poistui esteellisenä kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 

ja päätöksenteon ajaksi. Esteellisyyden peruste hallintolain 28 § 1 mom. 5 

kohta (yhteisöjäävi). Engström on Raision Vuokra-asunnot Oy:n hallituksen 

varajäsen.” 

 

 

Liitteet 2 Ostettavat asunnot 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää 

 

1. myöntää Raision Vuokra-asunnot Oy:lle laina-anomuksen mukaisen lai-

nan 1 344 360 euroa 

2. lisätä lainanottovaltuutta 1 344 360 euroa 

3. että kaupunginhallitus hyväksyy lainan tarkemmat sopimusehdot. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Raision Vuokra-asunnot Oy  

  Sanna Häkli, Konsernihallinto 
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 Asianro 1043/00.04.01/2019 

§ 132 

Uudenkaupungin kaupungin liittyminen Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n osak-

kaaksi, järjestelyn edellyttämistä toimenpiteistä päättäminen 

 

 

Päätöshistoria 

Kaupunginhallitus 2.12.2019 395 § 

Tiivistelmä: 

Uudenkaupungin kaupunki harkitsee liittymistä Lounais-Suomen Jätehuolto 

Oy osakkaaksi ja jätehuoltotehtävien siirtämistä yhtiölle. Samalla kaupunki liit-

tyisi Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan jäseniksi. Järjestely edellyttää, 

että nykyiset omistajakunnat hyväksyvät uuden osakkaan liittymisen yhtiöön, 

osakeannin keskeiset ehdot sekä uuden osakassopimuksen. Samalla myös 

lautakuntaa koskevaa yhteistoimintasopimusta on päivitettävä. 

Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Tausta 

Lounais-Suomen Jätehuolto Oy (LSJH) on 17 kunnan omistama jätehuolto-

yhtiö. Yhtiö huolehtii omistajakuntiensa puolesta kuntien asukkaiden jäte-

huollon järjestämisestä ja jäteneuvonnasta toimialueellaan. Yhtiö tarjoaa 

palveluita myös omistajakuntien alueella sijaitseville kiinteistöille. Yhtiön toi-

mialueella asuu nykyisellään noin 417 000 asukasta. Vapaa-ajan asuntoja 

alueella on noin 36 000. 

Nykyinen yhtiö syntyi, kun LSJH:n omistajakunnat allekirjoittivat 17.6.2014 

yhdistymissopimuksen, jonka nojalla Rouskis Oy sulautui absorptiosulautu-

misella Turun seudun jätehuolto Oy:öön. Omistajakunnat ovat siirtäneet jä-

tehuoltotehtävänsä yhtiölle jätelain 43 §:n mukaisesti. Yhtiöiden sulautumi-

sen yhteydessä perustettiin myös jätelain 23 §:n mukainen seudullinen jäte-

huoltolautakunta, joka toimii yhteistoiminta-alueen kuntien yhteisenä kuntien 

jätehuoltoviranomaisena ja toimielimenä. Yhtiön omistajakunnat ovat yhtei-

sen lautakunnan jäsenkuntia. 

Yhtiön omistuspohjaa laajentamalla LSJH pystyy tarjoamaan vakituisille ja 

vapaa-ajanasukkaille toiminnallisesti yhtenäiset jätehuoltopalvelut entistä 

laajemmalla alueella. Yksikkökoon kasvaessa myös kustannustehokkuus 

palvelujen toteuttamisessa paranee, mikä heijastuu myönteisesti asukashin-

toihin. Ajankohta uusien osakaskuntien liittymiselle vuoden 2021 alussa on 

optimaalinen, koska samaan aikaan LSJH:n käyttöön valmistuu Saloon ra-

kenteilla oleva ekovoimalaitos. Osakkuuden myötä uusien osakkaiden alu-

eella syntyvälle kierrätyskelvottomalle jätteelle olisi tarjolla edullinen ener-



Raision kaupunki Pöytäkirja   19 (52) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 09.12.2019  

 

giana hyödyntäminen, ja toisaalta uusien osakkaiden myötä ekovoimalaitok-

seen varmistuisi näistä kunnista säännöllistä jätevirtaa. 

LSJH lähetti vuoden 2018 lopulla kahdeksalle kunnalle kirjeen, jolla tiedus-

teltiin alueen kuntien halukkuutta selvittää mahdollisuutta liittyä yhtiön osak-

kaaksi. Selvitykseen lähtivät mukaan Eurajoki, Rauma, Uusikaupunki ja 

Vehmaa. Laitila, Pyhäranta, Kustavi ja Taivassalo jättäytyivät selvityksen ul-

kopuolelle.  

Osakkuutta harkitsevien kuntien kanssa selvitettiin mahdollisen järjestelyn 

juridisia, toiminnallisia ja taloudellisia edellytyksiä kevään 2019 aikana. Yhti-

ön neuvonantajana järjestelyssä on toiminut KPMG Oy Ab. Selvityksen pe-

rusteella nykyiset omistajakunnat kokoontuivat neuvotteluihin 6.6.2019 ja yh-

teisneuvotteluihin liittymistä harkitsevien kuntien kanssa 13.6.2019. Liitty-

misneuvotteluiden tuloksena Uudenkaupungin kaupunki vahvisti liittymisha-

lukkuutensa sekä järjestelyn ehdot hyväksymällä osakkuutta koskevan aie-

sopimuksen. Päätöksentekovaiheessa järjestelyn ulkopuolelle jäivät Rauma, 

Eurajoki ja Vehmaa. Uudenkaupungin kaupunki siirtyy käyttämään yhtiön 

palveluita erikseen sovitussa aikataulussa sen jälkeen kun osakkeet on re-

kisteröity kaupparekisteriin ja asianmukaiset merkinnät osakasluetteloon on 

tehty ja jätehuollon tehtävien siirrosta ja lautakunnan jäsenyydestä on liitty-

vissä kunnissa päätetty.  

Kaikki nykyiset omistajakunnat tekevät vastaavan päätöksen uuden osak-

kaan hyväksymisen periaatteista ja osakeannin ehdoista sekä osakassopi-

muksen, yhtiöjärjestyksen ja lautakuntasopimuksen muutoksista. Päätösten 

jälkeen osakkuusjärjestely käsitellään LSJH:n yhtiökokouksessa, jonka jäl-

keen toteutetaan osakeanti Uudenkaupungin kaupungille. 

 

Uuden osakkaan hyväksyminen 

Yhtiön voimassa olevan osakassopimuksen kohdan 5 mukaan ”mikäli uusi 

kunta tai siihen verrattavissa oleva yhteisö, joka on samalla myös hankinta-

lainsäädännössä tarkoitettu hankintayksikkö, haluaa liittyä Yhtiöön, Osak-

kaat päättävät asiasta yhtiökokouksessa. Päätös edellyttää, että Osakkaat, 

jotka omistavat vähintään 3/4 Yhtiön kaikista Osakkeista, ovat kannattaneet 

päätöstä, mukaan lukien uudelle osakkaalle suunnattavan osakeannin hin-

noittelu, josta neuvotellaan uuden osakkaan kanssa. Uuden osakkaan liitty-

essä Yhtiöön vanhojen Osakkaiden omistusosuudet määräytyvät nykyisten 

omistusosuuksien suhteessa, ellei muusta erikseen sovita.”  

Uuden osakkaan hyväksymisestä päätetään sopimusmääräyksen mukaan 

määräenemmistöllä yhtiökokouksessa. Asiasta päättävä ylimääräinen yhtiö-

kokous on tavoitteena kutsua koolle marraskuussa. Samassa yhtiökokouk-

sessa päätettäisiin myös osakeannin toteuttamisesta sekä yhtiön puolesta 

osakassopimuksen muutoksista. Yhtiö vastaa prosessin käytännön läpivien-

nistä. 
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Osakeannin keskeiset ehdot  

Osakeannissa annetaan uusia osakkeita enintään 1259 kappaletta. Osak-

keesta yhtiölle maksettava merkintähinta on 486,66 euroa/osake. Annin yh-

teenlaskettu enimmäismäärä on siten 612 704,94 euroa.  

Merkintähinta perustuu näkemykseen osakkeiden käyvästä arvosta yhtiön 

omaisuuden substanssiarvon mukaan laskettuna. Yhtiön käyttämä taloudel-

linen neuvonantaja KPMG Oy Ab on myös tehnyt arvion osakkeiden käyväs-

tä arvosta sekä pohjasuosituksen merkintähinnasta. Yhtiön hallitus pitää eh-

dotettua merkintähintaa oikeana ja perusteltuna eikä siihen yhtiön hallituk-

sen näkemyksen mukaan liity olennaisia arvostusongelmia. 

Osakeannissa Uudenkaupungin kaupunki merkitsee uusia osakkeita, eikä 

vanhojen omistajien osakemäärässä tapahdu muutoksia. Uudenkaupungin 

osuus yhtiön osakekannasta tulee olemaan 2,35 prosenttia. Muutos alentaa 

suhteellisesti vanhojen omistajakuntien omistusosuuksia niin, että osakean-

nin jälkeen omistusosuudet yhtiössä jakautuvat seuraavasti: 

 

Kaupunki/Kunta Osakemäärä Aiempi omistusosuus % Uusi omistusosuus % 

Turku 12 018 23 22,46 % 

Salo 10 560 20,21 19,73 % 

Raisio 7 200 13,78 13,46 % 

Kaarina 5 768 11,04 10,78 % 

Naantali 4 039 7,73 7,55 % 

Parainen 3 793 7,26 7,09 % 

Paimio 2 045 3,91 3,82 % 

Lieto 1 688 3,23 3,15 % 

Kemiönsaari 1 431 2,74 2,67 % 

Uusikaupunki 1 259 

 

2,35 % 

Masku 685 1,31 1,28 % 

Mynämäki 658 1,26 1,23 % 

Sauvo 594 1,14 1,11 % 

Pöytyä 507 0,97 0,95 % 

Rusko 455 0,87 0,85 % 

Nousiainen 355 0,68 0,66 % 

Aura 287 0,55 0,54 % 

Marttila 167 0,32 0,31 % 

Yhteensä 53 509 100 100,00 % 

 

Uusien osakkeiden merkintähinnasta kirjataan 56,89 euroa/osake osake-

pääomaan ja 429,77 euroa/osake sidotun vapaan pääoman rahastoon.  

Yhtiö vastaa osakeannin toteutuksesta sen jälkeen, kun kaikki nykyosakkaat 

ovat käsitelleet asian ja Uudenkaupungin liittymisestä ja osakeannista on 

päätetty yhtiökokouksessa. Osakkeen merkintähinta maksetaan kokonai-

suudessaan kunnalta/kaupungilta yhtiöön siirtyvällä käyttöomaisuudel-

la/liikearvolla. 
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Liittymisjärjestelyn yhteydessä jaetaan nykyisille omistajille lisäosinko, jonka 

määrässä huomioidaan uusien osakkaiden tuleva vaikutus yhtiön osake-

pääomaan sekä tilikauden 2019 tulosennuste. Järjestely ei vaikuta merkittä-

västi yhtiön taloudelliseen tilanteeseen tai omavaraisuusasteeseen. Yhtiö 

valmistelee asiaa koskevan päätösesityksen ylimääräiseen yhtiökokouk-

seen. 

 

Osakassopimuksen ja yhtiöjärjestyksen muutokset 

Osakassopimusta päivitettäisiin vastaamaan muutosta omistajapohjassa. 

Teknisenä muutoksena hallituksen paikkamäärää koskevaa ehtoa päivitet-

täisiin vastaamaan laajempaa kokoonpanoa. Yhtiön hallituksessa olisi vas-

taisuudessa 7-13 jäsentä. Muutos tehtäisiin sekä osakassopimukseen että 

yhtiöjärjestykseen.  

Hallituksen paikkamäärän ohella muutettaisiin myös omistajien nimitysoi-

keutta koskevia määräyksiä. LSJH toimii omistajiensa hankintalain 15 §:n 

mukaisena sidosyksikkönä. Sidosyksikköaseman perusteella omistajat voi-

vat tehdä yhtiöltä hankintoja kilpailuttamatta niitä.  Sidosyksikköaseman 

kannalta erityisen tärkeä on niin kutsuttu määräysvaltaedellytys, joka tarkoit-

taa käytännössä omistajan mahdollisuutta vaikuttaa yhtiön kannalta tärkei-

siin päätöksiin. Hankintayksiköt voivat käyttää määräysvaltaa sidosyksik-

köön myös yhdessä. 

Hankintalain 15 §:n 5 momentin mukaan hankintayksiköiden katsotaan yh-

dessä käyttävän määräysvaltaa sidosyksikköön, jos sidosyksikön toimielimet 

koostuvat kaikkien hankintayksiköiden edustajista ja hankintayksiköt voivat 

yhdessä käyttää ratkaisevaa päätösvaltaa sidosyksikön strategisiin tavoittei-

siin ja tärkeisiin päätöksiin. Lisäksi edellytyksenä on, että sidosyksikkö toimii 

määräysvaltaa käyttävien hankintayksiköiden etujen mukaisesti. Tämän 

edellytyksen täyttymisen varmistamiseksi osakeyhtiömuotoisessa sidosyksi-

kössä osakkaan tulee lähtökohtaisesti pystyä vaikuttamaan päätöksente-

koon hallituksen jäsenen nimitysoikeuden kautta. Kun kyseessä on yhtiö, 

jonka omistuspohja on laaja, on nimitysoikeus järkevää toteuttaa yhteisen 

edustuksen kautta. Jotta nimitysoikeus ja vaikutusmahdollisuus voidaan yh-

tiön toiminnassa varmistaa, esitetään yhtiön osakassopimusta muutettavaksi 

siten, että yhtiön pienemmillä omistajilla olisi oikeus nimittää kaksi (2) yhteis-

tä edustajaa yhtiön hallitukseen osakassopimukseen kirjatun nimitysproses-

sin mukaisesti. 

Osakassopimuksen ja yhtiöjärjestyksen muutokset toteutetaan periaatteella, 

joka mahdollistaa myöhemmin uusien mahdollisten osakkaiden liittymisen 

yhtiöön ilman, että osakassopimusta olisi erikseen muutettava jokaisen liit-

tymisen yhteydessä. Vastaisuudessa liittymisistä aiheutuvat muutokset osa-

kassopimukseen toteutettaisiin erillisillä sopimusliitteillä siten, ettei osakas-

sopimusta tarvitse erikseen päivittää.  Uusien osakkaiden liittyminen edellyt-

täisi myös jatkossa vanhojen osakkaiden päätöstä osakassopimuksen ehto-

jen mukaisesti, samoin osakassopimuksen sisällön muuttaminen. 
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Nykyomistajien nimitysoikeuksissa ei tapahtuisi muita muutoksia. Turun 

kaupunki nimittää osakassopimuksen mukaan aiempaa vastaavalla tavalla 

kolme hallituksen jäsentä. Hallituksen puheenjohtaja valitaan Turun nimeä-

mistä hallituksen jäsenistä. Salon ja Raision kaupungit nimittävät osakasso-

pimuksen mukaan aiempaa vastaavalla tavalla kaksi hallituksen jäsentä. 

Hallituksen varapuheenjohtaja valitaan Salon nimeämistä hallituksen jäse-

nistä. Kaarinalla, Naantalilla, Paimiolla ja Paraisilla on oikeus aiempaa vas-

taavalla tavalla nimittää yksi hallituksen jäsen. Vähemmistöosakaskunnilla 

on vastaisuudessa oikeus nimittää kaksi yhteistä edustajaa hallitukseen. 

Edellä kuvatut muutokset ilmenevät korostuksina liitteenä olevassa osakas-

sopimuksessa. Nimitysoikeutta koskevien muutosten ohella sopimukseen on 

tehty tarkennuksia sidosyksikköasemaan liittyen sekä teknisiä muutoksia, 

jotka mahdollistavat jatkossa uusien osakkaiden liittymisen yhtiöön ilman 

osakassopimuksen päivittämistä. 

Osakemerkinnän ja yhtiön osakkaaksi liittymisen ehtona ja edellytyksenä on, 

että uusi osakas on sitoutunut ehdoitta ja rajoituksitta allekirjoituksellaan 

noudattamaan yhtiön uutta osakassopimusta. 

 

Aiesopimus 

Uudenkaupungin kaupunki on hyväksynyt liittymistä koskevan aiesopimuk-

sen. Aiesopimuksen hyväksymällä kaupunki on ilmaissut halukkuutensa liit-

tyä yhtiöön aiesopimuksessa kuvatuin ehdoin. Aiesopimuksen liitteiksi on 

otettu yhtiön uusi osakassopimus ja yhtiöjärjestysluonnos, jotka liittyvä osa-

kas on sitoutunut osana järjestelyä hyväksymään itseään sitoviksi. Niin 

ikään aiesopimuksessa on vahvistettu osakkeen merkintähinta. 

 

Yhteistä jätehuoltolautakuntaa koskevan sopimuksen päivittäminen 

 

Sovellettavat säännökset 

Jätelain 23 §:n mukaan kunnan jätehuoltoviranomaisena toimii yhteistoimin-

ta-alueen kuntien yhteinen toimielin, jos kunta on siirtänyt jätelain 43 §:n 

mukaisesti kunnan jätehuollon järjestämiseen liittyvän palvelutehtävän hoi-

dettavaksi kuntien omistamassa yhtiössä. Yhteisestä toimielimestä sääde-

tään tarkemmin kuntalaissa.  

Kuntalain 51 §:n mukaan kunta voi hoitaa tehtävää yhden tai useamman 

kunnan puolesta siten, että kunnilla on yhteinen toimielin, joka vastaa tehtä-

vän hoitamisesta. Tehtävää hoitavaa kuntaa kutsutaan vastuukunnaksi 

(aiemmin isäntäkunta). Kunnat voivat sopia, että muut kunnat valitsevat 

osan yhteisen toimielimen jäsenistä.  

Kuntalain 52 §:ssä säädetään niistä asioista, joista yhteistä toimielintä kos-

kevassa sopimuksessa on ainakin sovittava. Näitä asioita ovat yhteisen toi-

mielimen tehtävät ja kokoonpano sekä muiden kuntien oikeus valita toimie-

limen jäseniä, kustannusten perusteet ja jakautuminen sekä sopimuksen 
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voimassaolo ja irtisanominen. Sopimuksessa voidaan myös sopia siitä, ettei 

vastuukunnan kunnanhallituksella ole oikeutta ottaa yhteisen toimielimen 

päättämää asiaa käsiteltäväkseen. 

 

Tarve sopimuksen päivittämiselle  

Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta on aloittanut 1.9.2015 toimintansa 17 

kunnan yhteisenä toimielimenä jätelain 23 §:n mukaisesti. Vastuukuntana 

toimii Turku. Lautakunta kuuluu Turun organisaatioon ja on Turun valtuuston 

ja kaupunginhallituksen alainen.  

Nyt sopimusta yhteisestä jätehuoltolautakunnasta on tarpeen päivittää, kun 

Uusikaupunki liittyy Lounais- Suomen Jätehuolto Oy:n osakkaaksi. Olemas-

sa olevaan sopimukseen kirjataan Uudenkaupungin liittymisen aiheuttamat 

muutokset lautakunnan kokoon ja paikkajakoon. Muilta osin sopimusta ei ole 

tarpeen päivittää tai muuttaa. Lautakunta aloittaa toimintansa uudessa ko-

koonpanossa 1.1.2021 eli samaan aikaan Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n 

yhtiöjärjestelyjen voimaantulon kanssa.  

Lautakunnassa on nykyään 15 jäsentä, joten jokaisella jäsenkunnalla ei ole 

joka valtuustokausi omaa edustajaa lautakunnassa. Uudenkaupungin liitty-

misen myötä lautakunnan kokoa on perusteltua kasvattaa 16 jäseneen siten, 

että Uusikaupunki saa nimetä lautakuntaan oman jäsenen ja hänelle henki-

lökohtaisen varajäsenen. Olemassa olevien kuntien paikkajakoon ei tule 

muutoksia.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että  

 

kaupunginvaltuusto päättää: 

- hyväksyä uuden osakkaan liittymisen periaatteet ja suunnatun maksulli-

sen osakeannin pääasialliset ehdot  

- hyväksyä liitteenä olevan uuden osakassopimuksen   

- hyväksyä muutokset yhtiöjärjestykseen 

- hyväksyä muutokset jätehuoltolautakuntaa koskevaan sopimukseen 

- antaa kaupunginhallitukselle oikeus tehdä sopimuksiin vähäisiä muutok-

sia, mukaan lukien mahdolliset muutokset sen johdosta, että jokin sitoutu-

neista kunnista jättäytyy järjestelyn ulkopuolelle 

- päätös pannaan täytäntöön odottamatta sen lainvoimaisuutta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Jarmo Rosama poistui esteellisenä kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ja 

päätöksenteon ajaksi. Esteellisyyden peruste hallintolain 28 § 1 mom. 5 kohta 

(yhteisöjäävi). Rosama on Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n hallituksen jä-

sen. 

 

 

Liitteet 3 Osakassopimus 

 4 Yhtiöjärjestys 

 5 Sopimus yhteisestä jätehuoltolautakunnasta 

 

Oheismateriaali  1 Osakassopimus (muutokset näkyvillä) 

 2 Yhtiöjärjestys (muutokset näkyvillä) 

 3 Sopimus yhteisestä jätehuoltolautakunnasta (muutokset näkyvillä) 

 4 Uudenkaupungin aiesopimuksen hyväksymistä koskeva päätös 

 5 Kuntien asukasluvut ja niiden prosenttiosuudet 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että  

 

kaupunginvaltuusto päättää: 

- hyväksyä uuden osakkaan liittymisen periaatteet ja suunnatun maksulli-

sen osakeannin pääasialliset ehdot  

- hyväksyä liitteenä olevan uuden osakassopimuksen   

- hyväksyä muutokset yhtiöjärjestykseen 

- hyväksyä muutokset jätehuoltolautakuntaa koskevaan sopimukseen 

- antaa kaupunginhallitukselle oikeus tehdä sopimuksiin vähäisiä muutok-

sia, mukaan lukien mahdolliset muutokset sen johdosta, että jokin sitoutu-

neista kunnista jättäytyy järjestelyn ulkopuolelle 

- päätös pannaan täytäntöön odottamatta sen lainvoimaisuutta. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Lounais-Suomen Jätehuolto Oy  
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 Asianro 736/02.02.00/2018 

§ 133 

Talousarvion 2019 muutokset 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 2.12.2019 396 § 

 

”Talousjohtaja Sanna Häkli: 

 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2019 kokouksessaan 

12.11.2018 § 152.  

 

Verotulot: 

Talousarvion muutos 2019 hyväksyttiin kaupunginvaltuustossa 10.12.2018 § 

408. Muutetun talousarvion 2019 mukaiset verotulot ovat: 

Kunnallisverot 89,6495 miljoonaa euroa 

Yhteisöverot    6,2050 miljoonaa euroa 

Kiinteistöverot   7,6295 miljoonaa euroa 

Yhteensä  103,484 miljoonaa euroa 

 

Kuntaliiton viimeisimmän, lokakuun ennusteen mukaan vuoden 2019 verotu-

loarvio on n.: 

Kunnallisverot    85,244 miljoonaa euroa 

Yhteisöverot       5,387 miljoonaa euroa 

Kiinteistöverot      7,713 miljoonaa euroa 

Yhteensä     98,344 miljoonaa euroa 

 

Vuoden 2018 koko vuoden verotulot olivat 99,208 miljoonaa euroa ja vuonna 

2019 verotulot ovat kumulatiivisesti -6,4 % alle vuoden 2018 toteuman. Näin 

ollen on todennäköistä, että verotulot jäävät alle vuoden 2018 toteuman ja 

noudattanevat Kuntaliiton ennustetta vuodelle 2019 (98,344 M€) talousar-

viomuutoksen ollessa edelliseen perustuen n. -5,140 miljoonaa euroa.  

Verotulojen osalta todettakoon, että vuonna 2019 koko vuoden verotulojen 

arvioimiseen liittyy tavallista enemmän epävarmuuksia. 
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Valtionosuudet: 

Kuntaliiton 12.11.2019 julkaiseman valtionosuuksien tarkistetun laskelman 

mukainen Raision valtionosuuden määrä vuonna 2019 on 28,351 miljoonaa 

euroa.  Se on +1,324 miljoonaa euroa vuoden 2019 alkuperäistä talousarviota 

(27,027 M€) suurempi. 

 

Muut rahoitustuotot: 

Vuoden 2019 alkuperäisessä talousarviossa osinkotuottoja on arvioitu saata-

van 1,1 miljoonaa euroa. Vuoden 2019 osinkotuottoja on kuitenkin saatu arvi-

oitua enemmän. Loppuvuoden osalta vaikuttaa siltä, että osinkotuottojen 

määrä tulee vuoden 2019 osalta olemaan 2,081 miljoonaa euroa, n. +0,981 

miljoonaa euroa alkuperäistä arviota enemmän.   

 

Satunnaiset tuotot:  

Satunnaisten tuottojen alkuperäinen talousarvio on 0,5 miljoonaa euroa. Sa-

tunnaiset tuotot ovat toteutuneet arviota paremmin siten, että satunnaisten 

tuottojen talousarviomuutos on n. +1,133 miljoonaa euroa. 

 

Toimintatuotot (Teke): 

Alkuperäisestä talousarviosta 2019 poiketen maankäyttömaksuista on toteu-

tunut tuottoja vuoden 2019 aikana n. +0,343 miljoonaa euroa. Tämän vuoksi 

talousarviomuutos on n. +0,343 miljoonaa euroa. 

 

Toimintatuotot/-kulut (Teke): 

Raision saaman tiedon mukaan kaupunkiseudun joukkoliikennelautakunta on 

ylittämässä talousarvionsa syyskuun 2019 tilastojen perusteella merkittävästi. 

Raision menot ovat ylittyneet 7.000 euroa ja tulot alittuneet 98.000 euroa. 

Nettoluku on tällä hetkellä 105.000 euroa yli talousarvioluvun. On oletettavaa, 

että ylitys tulee olemaan 100 000 euron luokkaa vuonna 2019. Tämän vuoksi 

talousarvion 2019 muutos on nettona -0,1 miljoonaa euroa.  

 

Koska tiedossa olevat tai todennäköisesti toteutuvat talousarvion valtuustoon 

nähden sitovien erien muutokset tulee käsitellä talousarvion muutoksena, 

edellä mainitut erät esitetään hyväksyttäväksi talousarvion 2019 muutoksena. 
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Talousjohtaja Sanna Häkli, lisävalmistelu 2.12.2019: 

Kuntaliitolta on tullut 2.12.2019 päivitetty ennuste, jonka mukaan vuoden 

2019 verotuloarvio on n.: 

Kunnallisverot 85,917 miljoonaa euroa 

Yhteisöverot  5,303 miljoonaa euroa 

Kiinteistöverot 7,713 miljoonaa euroa 

Yhteensä  98,933 miljoonaa euroa 

 

Näin ollen talousarviomuutos on edelliseen perustuen n. -4,551 miljoonaa eu-

roa. 

 

Lisäksi 2.12.2019 on tullut seuraava jatkovalmistelu: 

”Hallintopäällikkö Anne Rantalan jatkovalmistelu 2.12.2019: 

Tiedossa olevat tai todennäköisesti toteutuvat talousarvion valtuustoon näh-

den sitovien erien muutokset tulee käsitellä talousarviomuutoksena. Alkupe-

räisestä talousarviosta 2019 poiketen maankäyttömaksuista on toteutunut 

tuottoja vuoden 2019 aikana + 342.651 euroa. Tuotanto- ja logistiikkayksikön 

muut myyntitulot ovat lokakuun toteutuman perusteella jäämässä n. 250.000 

euroa alle talousarvossa arvioidun. Myöskään talousarviossa arvioitu konei-

den ja laitteiden vuokratulo n. -10.000 € ei ole lokakuun toteutuman perusteel-

la toteutumassa. Näin ollen tuotanto- ja logistiikkayksikön toimintatulot ovat 

jäämässä n. 260.000 euroa alle talousarviossa arvioidun.    

Toimintakulut ovat ylittymässä joukkoliikennelautakunnan talousarvion syys-

kuun toteutuman perusteella noin 100.000 €.  

 

Päätös: Tekninen lautakunta  

- merkitsee lokakuun käyttötalouden toteutuman tietoonsa saatetuksi. 

- esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle seuraavat tiedossa 

olevat tai todennäköisesti toteutuvat talousarvion valtuustoon nähden si-

tovien erien muutokset: 

Toimintatuotot 

Maankäyttö- ja kehittämiskorvaukset  +342.651 € 

Muut myyntituotot   -250.000 € 

Koneiden ja laitteiden vuokrat   -10.000 € 

Toimintakulut: 

Matkustus- ja kuljetuspalvelut  +100.000 €”  
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Näin ollen muutettu talousarviomuutos verojen osalta on seuraava: 

Kunnallisverot  -3 732 500 euroa 

Yhteisöverot   -902 000 euroa 

Kiinteistöverot +83 500 euroa 

 

Teknisen keskuksen toimintatuottojen (Teke) ja toimintakulujen (Teke) 

osalta muutettu ja täsmennetty talousarviomuutos on seuraava: 

Toimintatuotot: 

Maankäyttö- ja kehittämiskorvaukset  +342 651 euroa 

Muut myyntituotot    -250 000 euroa 

Koneiden ja laitteiden vuokrat  -10 000 euroa 

Toimintakulut: 

Matkustus- ja kuljetuspalvelut  +100 000 euroa 

 

Muut erät pysyvät alkuperäisen päätösehdotuksen mukaisina, eli ta-

lousarviomuutos on seuraava: 

Valtionosuudet +1 324 000 euroa 

Muut rahoitustuotot +   981 000 euroa 

Satunnaiset tuotot  +1 133 000 euroa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto  

hyväksyy talousarviomuutoksen vuoden 2019 talousarvioon seuraavasti: 

 

Kunnallisverot  -4 405 500 euroa 

Yhteisöverot   -   818 000 euroa 

Kiinteistöverot +     83 500 euroa 

Valtionosuudet +1 324 000 euroa 

Muut rahoitustuotot +   981 000 euroa 

Satunnaiset tuotot  +1 133 000 euroa 

Toimintatuotot (Teke)  +   342 651 euroa 

Toimintakulut (Teke)  +   100 000 euroa 
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousar-

viomuutoksen vuoden 2019 talousarvioon seuraavasti: 

 

Kunnallisverot -3 732 500 euroa 

Yhteisöverot   -902 000 euroa 

Kiinteistöverot +83 500 euroa 

Valtionosuudet  +1 324 000 euroa 

Muut rahoitustuotot  +981 000 euroa 

Satunnaiset tuotot  +1 133 000 euroa 

Toimintatuotot (teke): 

Maankäyttö- ja kehittämiskorvaukset  +342 651 euroa 

Muut myyntituotot   -250 000 euroa 

Koneiden ja laitteiden vuokrat  -10 000 euroa 

Toimintakulut (teke): 

Matkustus- ja kuljetuspalvelut  +100 000 euroa 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousarviomuutoksen vuoden 

2019 talousarvioon seuraavasti: 

 

Kunnallisverot -3 732 500 euroa 

Yhteisöverot   -902 000 euroa 

Kiinteistöverot +83 500 euroa 

Valtionosuudet  +1 324 000 euroa 

Muut rahoitustuotot  +981 000 euroa 

Satunnaiset tuotot  +1 133 000 euroa 

Toimintatuotot (teke): 

Maankäyttö- ja kehittämiskorvaukset  +342 651 euroa 

Muut myyntituotot   -250 000 euroa 

Koneiden ja laitteiden vuokrat  -10 000 euroa 

Toimintakulut (teke): 

Matkustus- ja kuljetuspalvelut  +100 000 euroa 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  
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Kaupunginhallitus § 390 18.11.2019 

 

 Asianro 735/02.02.00/2019 

§ 134 

Vuoden 2020 talousarvio ja taloussuunnitelma 2021-2022 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.11.2019 390 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Kaupunginhallitus päätti 7.10.2019 § 337, että lopullisesta sopeuttamistar-

peesta päätetään veropäätösten jälkeen. Kaupunginvaltuusto päätti 

13.11.2019 § pitää veroprosentit vuoden 2019 tasolla. Veropäätösten yhtey-

dessä ryhmät ovat nostaneet esiin näkemyksiä omista painotuksistaan ta-

lousarvioon. 

 

Edellä mainittujen pohjalta on valmisteltu talousarvioesitys, jonka lopputulok-

sena taloutta sopeutetaan vuodelle 2020 on noin kaksi miljoonaa euroa. Vuo-

den 2020 vuositulokseksi muodostuisi ehdotuksella -3,5 miljoonaa euroa ja 

lainanotto kasvaisi 7,1 miljoonalla eurolla. Jatkovuosille esitetään noin miljoo-

nan euroa lisäsäästöä per vuosi. Jatkovuosien tilanne tarkentuu verotulokehi-

tyksen ja palkkaratkaisujen selkiytyessä. Sopeuttamistavoite vuodelle 2020 

on kaupunginhallituksen aikaisemmin asettaman tavoitteiden suuruinen. 

Säästöjä tulevalle vuodelle esitetään noin 1,5 miljoonalla eurolla. Lisäksi esi-

tetään tulonlisäyksiä sekä väliaikaisen Veitikanraitin päivähoitoyksikön perus-

tamista. 

 

Pääosin säästöt perustuvat palvelutasoon vaikuttaviin esityksiin, mutta myös 

rakenteellisiin muutoksiin, joita käynnistetyissä organisaatioselvityksissä hae-

taan. Lomautusta ei esitetä henkilöstösäästöjen vaihtoehdoksi. 

 

Investointien osalta ehdotus on lautakuntien tekemien ehdotusten mukainen. 

 

Kaupunginjohtajan talousarvioehdotus 

 

Pohjana esitykselle ovat lautakuntien talousarvioehdotukset, joissa lautakun-

nan ovat esittäneet seuraavaa yhden miljoonan euron säästökokonaisuutta 

(vertailu kehyspäätöksen nettotasoon): 

 

- Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta: työllisyysmäärärahat - 0,3 M€ 

- Sivistyslautakunta: Opetusryhmäkoon kasvattaminen, taksojen tarkistuk-

set yms. - 0,3 M€ 

- Tekninen lautakunta: Henkilöstösäästöt, katuvalojen sammutus, energi-

ansäästö - 0,3 M€ 
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- Vapaa-aikalautakunta: kohdentamaton säästö toimintamenoihin ja taksoi-
hin - 0,1 M€  

 

Alla olevissa kaupunginjohtajan lisäehdotuksissa määrärahamuutos on suh-

teessa lautakuntien talousarvioesitykseen. 

 

Koko kaupunki 

Henkilöstösäästö - 150.000 euroa  

Tässä esitetään henkilöstösäästöä, jonka kokonaisuus muodostuu ensisijai-

sesti vapaaehtoisesti otettavista palkattomista vapaista, sijaisuuksien ja mää-

räaikaisuuksien täyttämättä jättämisistä sekä organisaatioselvityksen perus-

teella päätettävistä henkilöstötoimenpiteistä – summa jaetaan lautakunnille. 

Logistiikkakustannusten pienentyminen - 30.000 euroa 

Kaupungissa on käynnistetty logistiikkaselvitys, jonka seurauksena logistiikan 

toimintoja pyritään tehostamaan jo seuraavan vuoden aikana – summa jae-

taan lautakunnille. 

Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta 

Hulvelan senioritalo: - 200.000 euroa henkilöstökulut 

Hulvelan senioritalo otetaan käyttöön portaittain siten, että hoitoisuutta voi-

daan nostaa, mikäli palvelukysyntä sitä edellyttää ja ulkoa ostettavien hoito- ja 

hoivapalveluiden volyymi kääntyy kasvuun. Toiminta käynnistetään hyväkun-

toisemmilla asukkailla, jotka eivät tarvitse niin suurta hoitoisuutta. Riskinä 

päätöksessä on, että huonokuntoisempien palvelutarve johtaa ostopalvelui-

den huomattavaan kasvuun. Tällöin lautakunnan tulee talousarvionsa sisällä 

reagoida ja allokoida resurssia eri toiminnoista, jotta Hulvelan senioritalon hoi-

toisuutta voidaan nostaa. 

Sivistyslautakunta 

Sivistyslautakunta: - 50.000 euroa 

Sivistyslautakunnan talousarvioon kohdennetaan leikkaus toiminnan järjestä-

miseen, lautakunta harkitsee kohdentamisen eri resursseihin vuoden aikana 

Päivähoitoyksikön lisäys: + 215.000 euroa netto (menot 235.000, tulot 20.000 

euroa) 

Sivistyslautakunta on varsinaisen budjettikäsittelyn jälkeen 6.11.2019 § 155 

ehdottanut väliaikaisen päivähoitoyksikön perustamista Veitikanraitin tiloihin 

Kerttulassa. Päivähoitoyksikkö on kaksiryhmäinen ja siihen tulee 24 paikkaa. 

Päivähoidon jono on tammikuun alussa 44 lasta, joille kaupungilla on velvolli-

suus osoittaa päivähoitopaikka. 
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Tekninen lautakunta 

Ruokapalvelut: - 30.000 euroa henkilöstökulut sekä aineet ja tarvikkeet 

Ruokapalvelut on esittänyt Hulvelan senioritaloon vakanssin lisäyksen sekä 

lisäyksiä aineisiin ja tarvikkeisiin. Pienemmällä hoitoisuudella myös ruokapal-

veluissa on odotettavissa pienempi kustannus.  

Ruokapalvelutyöntekijä (Veitikanraitti): + 23.000 euroa henkilöstökulut 

Veitikanraitin yksikkö edellyttää yhden ruokapalvelutyöntekijän vakanssin li-

säämistä 

Olkkarin tilavuokra: + 29.000 euroa 

Tekninen lautakunta on poistanut Olkkarin tilavuokran. Koska vuokrasopimus 

on irtisanomisaika huomioon ottaen voimassa vielä 2020, tulee vuokraraha 

palauttaa tekniselle lautakunnalle  

Tulot 

Maankäyttömaksut: + 470.000 euroa 

Liitteenä olevan erittelyn perusteella tekninen lautakunta olisi saamassa huo-

mattavat maankäyttömaksut vuonna 2020. Tavallisesti maankäyttömaksujen 

purkautumiseen on liittynyt paljon epävarmuustekijöitä. Maksujen ajoittuminen 

vuodelle 2020 vaikuttaa kuitenkin tällä hetkellä hyvin todennäköiseltä.  

Kaupunginhallitus: + 250.000 euroa 

Kaupunki valmistautuu nostamaan omista konserniyhteisöistä ylimääräisen 

osingon 

 

Yhteensä 

Säästöehdotukset n. 1,5 miljoonaa euroa 

 

Uudet toiminnot n. 0,3 miljoonaa euroa 

 

Tulojen lisäykset n. 0,75 miljoonaa euroa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa ole-

van talousarvion vuodelle 2020 ja taloussuunnitelman vuosille 2021–2022. 
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Päätös Kaupunginhallitus 

 

Erkki Haavisto ehdotti Niina Äikkään ja Jonni Moislahden kannattamana kir-

jausta, että sairauspoissaolokäytäntöä muutetaan niin, että omalla ilmoituksel-

la voi olla poissa enintään 3 perättäistä päivää, enintään 3 kertaa vuodessa. 

 

1. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Erkki Haaviston teke-

mää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Jormanainen ja 

Engström) ja 9 ei-ääntä (Äikäs, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, 

Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavisto).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Erkki Haaviston ehdotus oli tullut kaupunginhallituk-

sen päätökseksi.  

 

*** 

 

Kristiina Engström ehdotti seuraavaa lisäystä kaupunginhallituksen kohtaan 

”Olennaiset talousarvioon vaikuttavat huomiot”: Organisaation toimintatapojen 

tehostamisen molemmilla vaiheilla tavoitellaan kustannussäästöjä jo vuoden 

2020 aikana. Ensimmäinen vaihe aloitetaan yhdistämällä tukipalveluiden (ml. 

taloushallinnon) toimet konsernihallintoon ja yhdenmukaistamalla mm. rapor-

tointia kaupungin keskusten välillä. Lisäksi kaupungille hankitaan alkuvuodes-

ta laajempaan talous- ja palveluanalyysiin ja kuntavertailuun sopiva työkalu 

(esim. Turun kehyskunnissa käytössä oleva Perlacon). Ehdotus hyväksyttiin 

yksimielisesti. 

 

*** 

 

Kristiina Engström ehdotti Juha Jormanaisen kannattamana, että ansiomene-

tyskorvauksen ylärajaa alennetaan siihen, mitä se oli aikaisemmin. 

 

2. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Engströmin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  
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Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä (Äikäs, Lehto-

Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavis-

to) ja 2 ei-ääntä (Jormanainen ja Engström). 

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen 

päätökseksi.  

 

*** 

 

Mika Koivisto ehdotti Juha Jormanaisen ja Vesa Parantaisen kannattamana, 

että kaupunginhallituksen kohdasta ”Olennaiset talousarvioon vaikuttavat 

huomiot” poistetaan teksti ”Kokouspalkkioita esitetään vähennettäväksi 20 

000 euroa” ja lisätään kokouspalkkioihin 20 000 euroa. Ehdotus hyväksyttiin 

yksimielisesti. 

 

*** 

 

Veijo Mikola ehdotti Helena Viljasen kannattamana, että controllerin vakanssi 

poistetaan kaupunginhallituksen vakanssiesityksistä ja siihen varattu 20 000 

euroa poistetaan. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

*** 

 

Veijo Mikola ehdotti Jonni Moislahden kannattamana, että henkilöstösäästöi-

hin lisätään 500 000 euroa, jolloin koko henkilöstösäästö on 650 000 euroa. 

 

Hannele Lehto-Laurila täydensi Veijo Mikolan ehdotusta Veijo Mikolan kan-

nattamana seuraavalla tekstimuutoksella: ”Esitetään 650.000 euron määräi-

nen henkilöstösäästö, jonka kokonaisuus muodostuu ensisijaisesti eläköitymi-

sistä ja tehtävien uudelleen organisoinnista sekä vapaaehtoisesti otettavista 

palkattomista vapaista, sijaisuuksien ja määräaikaisuuksien täyttämättä jättä-

misistä. Summa jaetaan lautakunnille.” 

 

3. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Lisäksi puheenjohtaja totesi, että 

henkilöstösäästön lisäyksestä ja tekstimuutoksesta äänestetään yhtenä koko-

naisuutena. Puheenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: 

suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esittelijän tekemää ehdotusta kannat-

tavat äänestävät jaa ja Veijo Mikolan tekemää ehdotusta kannattavat äänes-

tävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Jormanainen ja 

Engström) ja 9 ei-ääntä (Äikäs, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, 

Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavisto).  
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Puheenjohtaja totesi, että Veijo Mikolan ehdotus oli tullut kaupunginhallituk-

sen päätökseksi, sisältäen Hannele Lehto-Laurilan ehdottaman tekstimuutok-

sen.  

 

Juha Jormanainen ja Kristiina Engström jättivät asiasta eriävän mielipiteen. 

 

*** 

 

Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen kaupunginhallituksen 

strategisiin ja sitoviin tavoitteisiin (Kehittyvä Raisio, toimenpiteet ja mittarit):  

 

Kausikorttimatkojen määrä kasvaa 2 % vuoteen 2019 verrattuna. Vuoden 

2020 tavoite on 575 000 matkaa / vuosi.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta 

 

Jonni Moislahti ehdotti Mika Koiviston kannattamana, että sosiaali- ja terveys-

palvelujen lautakunnan kohtaan ”Olennaiset talousarvioon vaikuttavat huomi-

ot” tehdään seuraava lisäys: Palveluverkkoselvitys tehdään vuoden 2020 ai-

kana. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

*** 

 

Jonni Moislahti ehdotti Mika Koiviston kannattamana seuraavaa lisäystä sosi-

aali- ja terveyspalvelujen lautakunnan kohtaan ”Olennaiset talousarvioon vai-

kuttavat huomiot”: Tukiasuntojen määrä tulee jatkossa rajata seuraavasti: 80 

kpl vuonna 2020, 60 kpl vuonna 2021 ja 40 kpl vuonna 2022. Tulojen vähen-

nys -100 000 euroa, menojen vähennys -100 000 euroa, nettovaikutus 0 eu-

roa.  

 

4. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Jonni Moislahden te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Jormanainen ja 

Engström) ja 9 ei-ääntä (Äikäs, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, 

Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavisto).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Jonni Moislahden ehdotus oli tullut kaupunginhalli-

tuksen päätökseksi. 

 

*** 
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Kristiina Engström ehdotti Juha Jormanaisen kannattamana, että sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan budjettiin lisätään 1,9 miljoonaa euroa. 

 

5. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Engströmin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä (Äikäs, Lehto-

Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavis-

to) ja 2 ei-ääntä (Jormanainen ja Engström). 

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen 

päätökseksi.  

 

Sivistyslautakunta 

 

Kristiina Engström ehdotti Juha Jormanaisen kannattamana, että opetuksen 

laadun säilyttämiseksi ryhmäkokoja ei suurenneta, henkilöstöä ei vähennetä, 

eikä opetustunteja vähennetä nykyisestä ja sivistyslautakunnan budjettiin lisä-

tään 200 000 euroa. 

 

6. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Engströmin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä (Äikäs, Lehto-

Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavis-

to) ja 2 ei-ääntä (Jormanainen ja Engström). 

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotus oli tullut kaupunginhallituksen 

päätökseksi.  

 

Tekninen lautakunta 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Elisa Vuorisen kannattamana, että teknisen 

lautakunnan talousarvion 2020 säästöohjelman suunnitteluvuosille 2020-2022 

esitetyistä tavoitteista poistetaan katuvalojen yösammutus ja muutetaan 100 

000 euroa kohdentamattomaksi säästötavoitteeksi. Ehdotus hyväksyttiin yk-

simielisesti. 
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*** 

 

Jonni Moislahti ehdotti, että teknisen lautakunnan kohtaan ”Olennaiset ta-

lousarvioon vaikuttavat huomiot” tehdään seuraava lisäys: Palveluverkkoselvi-

tys tehdään vuoden 2020 aikana. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Käyttöomaisuusinvestoinnit toimielimittäin 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Helena Viljasen kannattamana, että erikoistrak-

torit lisälaitteineen (pienempi ja suurempi) poistetaan teknisen lautakunnan 

käyttöomaisuusinvestoinneista. 

 

7. äänestys  

 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksesta on tehty poikkeava kanna-

tettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan hy-

väksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan nimenhuutoäänestys, jossa esitte-

lijän tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Hannele Lehto-Laurilan 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä (Jormanainen ja 

Engström) ja 9 ei-ääntä (Äikäs, Lehto-Laurila, Mikola, Parantainen, Viljanen, 

Moislahti, Vuorinen, Koivisto ja Haavisto).  

 

Puheenjohtaja totesi, että Hannele Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut kaupun-

ginhallituksen päätökseksi. 

 

Talonrakentamisohjelma 2020 - 2024 

 

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Elisa Vuorisen kannattamana, että talonraken-

tamisohjelman 2020-2024 hankkeesta 5010 Peruskorjaukset poistetaan 200 

000 euroa. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

*** 

 

Jonni Moislahti ehdotti Mika Koiviston ja Vesa Parantaisen kannattamana, et-

tä talonrakentamisohjelman 2020-2024 kohtaan 4010 Hankesuunnittelu teh-

dään seuraava lisäys: Tukiasuntojen moduuliratkaisujen hankesuunnitteluun 

korvamerkitään 100 000 euroa. Hankesuunnitelman tulee olla valmis 

31.5.2020 mennessä. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

*** 

 

Mika Koivisto ehdotti Helena Viljasen ja Veijo Mikolan kannattamana, että ta-

lonrakentamisohjelman 2020-2024 hanke 4706 Uintikeskus Ulpukan peruspa-

rannus siirretään vuodella eteenpäin. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Riskien hallinta ja talousarvion sitovuus  

 

Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen kohtaan 4.2.6. Talous-

arvion ja sen määräysten noudattaminen:  

Poistetaan kappaleen viimeisestä lauseesta sana oleellisesti.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 

*** 

 

Elisa Vuorinen ehdotti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana, että kohtaan 

3.2. Toiminnalliset riskit lisätään sairauspoissaolot. Ehdotus hyväksyttiin yk-

simielisesti. 

 

*** 

 

Jonni Moislahti, Jari Salonen ja Jarmo Rosama poistuivat esteellisinä kokouk-

sesta tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi siltä osin kun käsitel-

tiin Raision Vesi Oy:n tavoitteita. Esteellisyyden peruste hallintolain 28 § 1 

mom. 5 kohta (yhteisöjäävi). Moislahti, Salonen ja Rosama ovat Raision Vesi 

Oy:n hallituksen jäseniä. 

 

Kristiina Engström, Elisa Vuorinen ja Jarmo Rosama poistuivat esteellisinä 

kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi siltä osin kun 

käsiteltiin Raisio Vuokra-asunnot Oy:n tavoitteita. Esteellisyyden peruste hal-

lintolain 28 § 1 mom. 5 kohta (yhteisöjäävi). Engström on Raision Vuokra-

asunnot Oy:n hallituksen varajäsen ja Vuorinen ja Rosama ovat As Oy Kuula-

harjat hallituksen jäseniä. Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Hanne-

le Lehto-Laurila toimi kokouksen puheenjohtajana tältä osin.  

 

Kristiina Engström ja sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus poistuivat esteellisi-

nä kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi siltä osin 

kun käsiteltiin Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähallin tavoitteita. Esteellisyyden pe-

ruste hallintolain 28 § 1 mom. 5 kohta (yhteisöjäävi). Engström on Kiinteistö 

Oy Kerttulan Jäähallin hallituksen jäsen ja Lehmus on yhtiön hallituksen pu-

heenjohtaja. 

 

Jukka Rantala saapui kokoukseen 18.11.2019 tämän pykälän käsittelyn aika-

na klo 9.23. Hannele Lehto-Laurila oli poissa klo 10.32-13.33 tämän pykälän 

käsittelyn aikana ja hänen tilallaan oli Sari Packalén. Jari Salonen poistui ko-

kouksesta klo 12.40 tämän pykälän käsittelyn aikana. Tekninen johtaja Antti 

Korte poistui klo 10.04, sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus klo 10.19 ja sosi-

aali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg klo 12.40 tämän pykälän käsittelyn ai-

kana. Lisäksi Lehmus oli paikalla klo 13.25-14.30 ja Korte klo 14.45–16.11. 

Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila oli paikalla klo 14.45–15.09 ja hallintopäällikkö 

Anne Rantala klo 14.45–16.11.  
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Kokouksen aikana pidettiin tavanomaiset kokous- ja lounastauot. Taukojen 

jälkeen todettiin läsnäolijat. 

 

 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus hyväksyi 

omalta osaltaan vuoden 2020 talousarvioehdotuksen edellä mainituin muu-

toksin ja täydennyksin.  

 

Kaupunginhallitus päätti ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa 

olevan talousarvion vuodelle 2020 ja taloussuunnitelman vuosille 2021–

2022.” 

 

 

Liitteet 6 Talousarvio 2020  ja taloussuunnitelma 2021-2022 

 7 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 1 

 8 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 2 

 9 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 3 

 10 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 4 

 11 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 5 

 12 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 6 

 13 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 7 

 14 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 8 

 15 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 9 

 16 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 10 

 17 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 11 

 18 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 12 

 19 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 13 

 20 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 14 

 21 Äänestysluettelo 9.12.2019 § 134_äänestys 15 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ohessa olevan talousarvion 

vuodelle 2020 ja taloussuunnitelman vuosille 2021–2022. 

 

Päätös  

Puheenjohtaja ehdotti, että aluksi pidetään ryhmäpuheenvuorot valtuustoryh-

mien suuruusjärjestyksessä, minkä jälkeen valtuusto käy yleiskeskustelun ko-

ko talousarviosta. Yleiskeskustelun jälkeen käsitellään talousarvioehdotuk-

seen ja taloussuunnitelmaehdotukseen esitettävät muutokset toimielinkohtai-

sesti.  

 

Käsittelyjärjestys hyväksyttiin.  

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen kokous- ja neuvottelutaukojen ajaksi klo 

18.04-18.30 ja 20.02-20.16.  
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Ari Leinonen saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 16.25 ja 

samalla varavaltuutettu Tuija Hyytiä siirtyi Markus Maunulan varavaltuutetuksi 

ja varavaltuutettu Seija Sorsavirta poistui kokouksesta. 

 

Markus Maunula saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

16.34 ja samalla varavaltuutettu Tuija Hyytiä poistui. 

 

Kaupunginhallitus 

 

Emma Lindqvist ehdotti Pekka Närhisen kannattamana, että 500 000 euron 

kohdentamaton henkilöstösäästö poistetaan talousarviosta.  

 

Niko Toivonen ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että kaupunginhallituksen 

ehdottamaa 500 000 euron lisäleikkausta henkilöstöön ei kirjata talousarvi-

oon. 

 

Äänestys 1. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeavat kannatetut ehdotukset ja asiasta on äänestettävä. 

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko ehdotukset yhdistää, koska kyse on sa-

masta asiasta. Saatuaan myönteisen vastauksen puheenjohtaja totesi, että 

Lindqvistin ja Toivosen ehdotukset yhdistetään ja niistä äänestetään samalla 

kertaa. Puheenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suori-

tetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Emma 

Lindqvistin ja Niko Toivosen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 

Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä ja 12 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Emma Lindqvist ehdotti Pekka Närhisen kannattamana, että kokouskuluja ja -

palkkioita vähennetään 20 000 euroa niin, että ensisijaisesti säästetään ko-

koustarjoiluista, karonkoista ja seminaarikuluista, ja näiden jälkeen palkkiois-

ta.  

 

Äänestys 2.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä ja 12 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Emma Lindqvist ehdotti Pekka Närhisen kannattamana, että controllerin viran 

perustamista varten talousarvioon lisätään 20 000 euroa vuodelle 2020. 

 

Äänestys 3.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa-ääntä, 7 ei-ääntä ja yksi (1) tyhjä 

ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 

valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Emma Lindqvist ehdotti Pekka Närhisen kannattamana, että talousarviosta 

poistetaan kirjaus sairauspoissaolojen rajaamisesta omalla ilmoituksella. 

 

Äänestys 4.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa-ääntä ja 8 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 
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Katja Koivusalo ehdotti Mika Koiviston kannattamana seuraavaa lisäystä kau-

punginhallituksen ehdotukseen sairauspoissaolokäytännöistä: ”Sairauspois-

saolokäytäntö ei koske kesäsijaisia.” 

 

Äänestys 5.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Katja Koivusalon 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 27 jaa-ääntä ja 16 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Satu Hakanurmi ehdotti Saila Rinteen kannattamana ansionmenetyskorvaus-

ten ylärajan alentamista siihen tasoon, mitä se oli ennen tämän valtuustokau-

den alussa tehtyä muutosta: ”Ansionmenetyskorvausten tasoa ja maksamisen 

edellytyksiä tarkistetaan siten, että korvausten määrä lasketaan korkeintaan 

4000 euron kuukausipalkasta.” 

 

Äänestys 6.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Satu Hakanurmen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä, 11 ei-ääntä ja yksi (1) tyh-

jä ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 

 

Sari Suominen ehdotti Emma Lindqvistin kannattamana, että sosiaali- ja ter-

veyspalveluiden 1,9 miljoonan euron leikkausta ei toteuteta ja että talousarvi-

oon lisätään 1,9 miljoonaa euroa.  
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Äänestys 7.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Sari Suomisen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Kristiina Engström ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että Hulvelan seniori-

talon käyttöönottoon tarvittava 200 000 euron määräraha palautetaan. 

 

Vesa Parantainen ehdotti Sirpa Ekin kannattamana, että uusi Hulvelan palve-

lukeskus otetaan käyttöön täysimääräisesti siten kun se on mahdollista ja 

näin ollen 200 000 euron leikkaus määrärahoista poistetaan. 

 

Äänestys 8.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeavat kannatetut ehdotukset ja asiasta on äänestettävä. 

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko ehdotukset yhdistää, koska kyse on sa-

masta asiasta. Saatuaan myönteisen vastauksen puheenjohtaja totesi, että 

Engströmin ja Parantaisen ehdotukset yhdistetään ja niistä äänestetään sa-

malla kertaa. Puheenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: 

suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 

Kristiina Engströmin ja Vesa Parantaisen tekemää ehdotusta kannattavat ää-

nestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 15 jaa-ääntä, 26 ei-ääntä ja kaksi (2) 

tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että Kristiina Engströmin ja Vesa Paran-

taisen ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Kristiina Engström ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että kahden aikuis-

sosiaalityön palveluohjaajan palkkaamiseen varataan 100 000 euroa.  

 

Äänestys 9.  
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Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Kristiina Eng-

strömin tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hy-

väksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä ja 11 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Sivistyslautakunta 

 

Annika Ollila ehdotti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana, että toiminnan 

laadun varmistamiseksi luokkakokoja ei suurenneta ja sivistyslautakunnalle 

ehdotettu 200 000 euron säästö poistetaan.  

 

Äänestys 10.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Annika Ollilan te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 19 jaa-ääntä ja 24 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Annika Ollilan ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Saila Rintee ehdotti Niko Toivosen ja Emma Lindqvistin kannattamana, että 

sivistyslautakunnan talousarvioon kohdennettu 50 000 euron leikkaus toimin-

nan järjestämiseen poistetaan.  

 

Äänestys 11.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Saila Rinteen te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä ja 11 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Saila Rintee ehdotti Niko Toivosen ja Emma Lindqvistin kannattamana, että 

sivistyslautakunnan talousarvioon lisätään 49 000 euroa tuntikehyksen säilyt-

tämiseksi nykyisellään. 

 

Äänestys 12.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Saila Rinteen te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 jaa-ääntä, 13 ei-ääntä ja kolme (3) 

tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus 

oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Hannele Lehto-Laurila oli poissa tämän ehdotuksen käsittelyn ja äänestyksen 

aikana klo 19.58-20.00. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Niko Toivonen ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että sivistyslautakunnan 

talousarvioon lisätään 45 000 euroa palloiluhallin vuokramenon kompensoi-

miseksi. 

 

Äänestys 13.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 30 jaa-ääntä, 11 ei-ääntä ja kaksi (2) 

tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus 

oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
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*** 

 

Käyttöomaisuusinvestoinnit toimielimittäin 

 

Emma Lindqvist ehdotti Aarre Lehtosen ja Eija Nurmen kannattamana, että 

valtuustosalin esitystekniikkaan varattu 30 000 euroa poistetaan konsernihal-

linnon käyttöomaisuusirtaimistojen hankintaesityksistä. 

 

Äänestys 14.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 34 jaa-ääntä ja 9 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

*** 

 

Sari Suominen ehdotti Eija Nurmen kannattamana, että teknisen lautakunnan 

käyttöomaisuusirtaimistojen hankintaesityksiin palautetaan erikoistraktorit lisä-

laitteineen (pienempi 130 000 € ja isompi 173 000 €).  

 

Äänestys 15.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Sari Suomisen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä, 10 ei-ääntä ja yksi (1) tyh-

jä ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi ohessa olevan talousarvion vuodelle 2020 ja ta-

loussuunnitelman vuosille 2021–2022 edellä mainituin muutoksin ja täyden-

nyksin. 
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 Asianro 1180/04.04.02/2019 

§ 135 

Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision kaupungin 

liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 

 

 

Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kunta voi osoittaa sitoutumista ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman Ter-

veysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon. Suomen kunnista 

verkostossa ovat jo Tampere ja Turku. Vaasassa ja Keravalla valtuusto on 

suhtautunut myönteisesti vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin. 

 

Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta määritte-

lee itse, kuinka se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi kuitenkin 

arvioida kuntia tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailmanlaajuisen verkoston jä-

senet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kanssa ja jakaa hyväksi ko-

ettuja käytänteitä. Tampereella ikäystävällisyys näkyy esimerkiksi säännölli-

senä terveystarkastuksina, iäkkäiden äänestys- ja osallistumisaktiivisuutena, 

kahtena vanhusasiamiehenä sekä erilaisina ikääntyneiden neuvonta- ja pal-

velupisteinä. 

 

Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja si-

tä ohjaavissa asiakirjoissa. 

 

Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat: 

 

1. Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia 

edellyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikutusmahdollisuuksia. Vanhusneu-

vostoilla on oltava todellista vaikutusvaltaa, mielellään jo asioiden valmis-

teluvaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten mielipiteiden sivuut-

tamiseen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat tukevat ikääntyneiden 

osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä. 

2. Elinympäristön kehittämisessä, kaavoituksessa ja rakentamisessa, on 

otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön pi-

tää olla esteetöntä, turvallista ja viihtyisää. Henkistä hyvinvointia edistävät 

yhteisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat lähipalvelut ja 

oikeus lähiluontoon. 

3. Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioon ottaen. 

Sosiaali- ja terveys palveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien lii-

kunta-, kulttuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on oltava ikäystävällisiä. Pal-

veluiden kehittämissä on myös otettava huomioon ikääntyneen väestön 

moninaisuus. 

 

Edellä olevan perusteella esitämme, että Raision kaupunki liittyy ikäystävällis-

ten kuntien verkostoon. 
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Raisiossa 9.12.2019 

 

Aarre Lehtonen Eija Nurmi 

Pekka Närhinen Sari Suominen 

Jyrki Yrttiaho  Emma Lindqvist 

Niina Äikäs  Kimmo Kosonen 

Maria Virko  Annika Ollila” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1179/05.17.00/2019 

§ 136 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vanhustenhoidon hoi-

tajamitoituksen selkeyttämistä 

 

 

Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Vanhustenhuoltoon olisi luotava niin yksinkertainen hoidon tarvetta arvioiva 

mittari, että sitä olisi mahdollista seurata reaaliaikaisesti. Kun asiakkaan hoi-

dollisuustarve muuttuu, on sillä suoria vaikutuksia työmäärään. Ikäihmisten 

asumispalveluyksiköissä on jo nykyään käytössä useita mittareita, joilla asi-

akkaiden hoitoisuutta voidaan seurata (esim. RAVA ja RAI). Olisi tärkeää ke-

hittää näiden käyttöä niin, että vanhuksen kunnon nopeastikin muuttuessa 

tämä pystytään ottamaan huomioon hoitajamitoituksessa. Näin taataan 

ikäihmisen laadukas ja inhimillinen hoito elämän loppuun saakka, ammatilli-

nen ja turvallinen saattohoito sekä pystytään osaltaan ennaltaehkäisemään 

hoitohenkilökunnan uupumista. 

 

On turha puhua hoitajamitoituksesta, mikäli se ei pidä yhtä käytännön työ-

määrän kanssa. Hoitajavajeeseen ei ole olemassa yhtä syytä tai syyllistä, 

mutta pitkälti on kyse väestöpyramidimme vinoutumista jo vuosikymmenten 

takaa. Vanhustenhoito kertoo syvimmiltään yhteiskunnan asenteista ja tarvit-

semme kipeimmin juuri nyt lähimmäisenrakkautta ja käytännön arvostusta 

heitä kohtaan, jotka ovat maatamme rakentaneet. 

 

Raision KD ja muut allekirjoittaneet ryhmät  

 

Jari Pulkkinen Saila Rintee 

Kristiina Engström Vesa Parantainen 

Anita Ruusuranta Sirpa Ek 

Jarmo Rosama Maria Virko 

Emma Lindqvist Sari Suominen 

Kimmo Kosonen Annika Ollila” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (126-136 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 126-128, 130, 135-136 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 129, 131-134  Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

